
 

 
REFERAT bestyrelsesmøde Brande Golfklub, Nordlundvej 87, Brande 

Mandag den 24. oktober 2022 kl. 16.30 til 19.30 

 

Deltagere:  Ivan Larsen, Kim Eriksen, Anders Quist Hermann, Preben Christensen, Kirsten Egelund 

Pedersen, Jette Skott Kristensen 

Afbud: Carsten Holt 

Sekretær:  Elsebeth Grarup  

 

 

 

 

 
1. Godkendelse af dagsordenen – fast punkt 

 
BESLUTNING:  
 
Godkendt 

 
 

2. Godkendelse og underskrift af referat fra sidste bestyrelsesmøde – fast punkt 
 
BESLUTNING: 

 
Godkendt 

 
 

3. Økonomiredegørelse – fast punkt 
Budget/regnskab 
Status på økonomien pr. 30. september 2022. 
Økonomirapporten udviser på nuværende tidspunkt ikke udsving som giver anledning til 
bemærkninger. 

 
Vi oplever en væsentlig stigning i elpriserne – stigning på omkring 100%. 
Kirsten har udarbejdet opgørelse som viser forbruget fra 2021 til nuværende priser. En skønnet 
merudgift på ca. 120.000 kr.  
 
På nuværende tidspunkt ser det ud til at vi har et positivt resultat på trods af de stigende 

udgifter. 

 
Samarbejdsaftalerne: 
Brande Golfklubs medlemmer har i alt købt 285 Firkløver medlemskaber. Der er samlet gået 
18.157 i alle firkløverklubberne – i Brande er der gået 5.843 runder pr. 30.9.2022 
 
Brande Golfklubs medlemmer har i alt købt 188 MidtVestGolf medlemskaber. Der er samlet gået 

6.139 runder i Brande pr. 30.9.2022 
 
Det forventes at budgettet for de to fritspils ordninger overholdes.   
Økonomiopgørelse fra 30.09.2022 vedlægges, Preben og Kirstens kommentar fremgår af arket. 
 
 
INDSTILLING: 

Det indstilles at: 
a. bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 
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BESLUTNING: 
Orienteringen taget til efterretning 

 
 

4. Medlems status – fast punkt  
Der er sket følgende udvikling i medlems status pr. 18. oktober 2022 
 

 
 
 
INDSTILLING: 
Det indstilles at: 

a. bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 
 

BESLUTNING: 
Orientering taget til efterretning.  

Det blev aftalt at vi forsat skal have særlig fokus på rekruttering og fastholdelse.  
 
 

5. Opfølgning på strategi-projekter/initiativer – fast punkt 
 

a. Orientering om status for evt. udskiftning af vandingsanlæg/v. Anders Quist 
Der har været møde med Fonden ifm. gennemgang af investeringsbehov ift. nyt 
vandingsanlæg og nyt maskinhus. 
 

Vi har prioriteret at vandingsanlægget bør udskiftes på hele banen nu og på én gang. 
Ligesom vi har prioriteret at der skal bygges nyt maskinhus.  
 
Status: Der arbejdes på at klargøre materiale på en samlet oversigt og med 
følgeskrivelse til fonden. Materialet skal være klar til aflevering i første halvdel af 
november 2022. 

 

 
b. Opfølgning / Orientering om udskiftning af bænke i lynskurene v. Kirsten E. 

Pedersen 
Bænke i lynskure planlægges udskiftet. 

Kirsten sikrer at opgaven sættes i gang. 

Status:  Opgaven er sat i gang med frivillig arbejde. Det forventes at være klar inden 

sæsonstart (1. april 2023). 

 

c. Opfølgning /Orientering ifm. udvidelse af udslagshuset m. etablering af Fitting 
Room v/Ivan Larsen  
Ivan præsenterer oversigt med priser på materialer til etableringen samt priser på de 
håndværkertimer frivillige ikke kan udføre. 
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Status: Med de opgørelser som vi har modtaget kan vi konstatere, at det er et større 

projekt som kræver investeringer for klubben. Med baggrund i dette vil der blive drøftet 
flere løsningsmodeller, som der kan arbejdes videre med. Det vil være med særlig fokus 

på at få etableret noget der giver værdi for medlemmerne og samtidig kan skabe 
indtægter for klubben. 
 
 
 

d. Opfølgning /orientering om rengøring klubhuset fra 1. november 2022 v/Jette 
Skott Kristensen 

Nuværende aftale med Maryna Kovryzhko med rengøring 3 gange om ugen, løber til 

udgangen af oktober. 

Fra 1. november ændres rengøringen til 2 gange om ugen, hvor planen er at indgå ny 

aftale med Maryna om at gør rent en gang om ugen. Der indgås aftale med Conny Larsen 

om rengøring af den 2. gang. Dette kan evt. ske i forlængelse af åbningstid i Café 19. 

Status: Forretningsudvalget / Caféudvalget finder en løsning for vinterhalvåret.  

 

e. Opfølgning /orientering om status på oversigt over serviceaftaler v/Ivan Larsen 
Alle serviceaftaler vedr. klubhus og Café registreres. Vi skal sikre at vi kan følge op på at 
leverandørerne gennemfører service. 
Kontoret udfærdiger oversigt og følger op i samarbejde med Ivan Larsen og Per 
Madsbjerg. 

 
Status: Kontoret er i gang med at revurdere den eksisterende oversigt. Ivan, Per og 
Kirsten gennemgår alle områder, hvor der skal foretages service. 
 
 

f. Opfølgning/orientering om affaldssortering på banen v/Kim Eriksen 
Baneservice har anbefalet at der sker ændringer og på særlige huller sættes større 

affaldsbeholdere op. 
 
Kim orienterer om et løsningsforslag og på hvilke huller der bør prioriteres 
sorteringsmuligheder.  
 
Status: Kim har en aftale med Lars Tang om at Mano Teknik producerer nye 
skraldespande til os. De forventes færdige til start af sæson 2023. Der leveres 8 – 12 stk. 

 
 

g. Opfølgning/orientering om fremtidig infrastruktur på opbevaring af data 
Fra bestyrelsesmødet den 15. august: 
Anders Q. arbejder på etableringen af en MicrosoftOffice365 løsning ift. den generelle IT-
infrastruktur og fremlægger dette på bestyrelsesmødet. 

Der afventes en gennemgang og udkast til løsning fra Anders.  
INDSTILLING: 
Vi kan få MicrosoftOffice365 med op til 10 gratis licenser, der skal etableres til relevante 

personer. 
BESLUTNING: 
Det undersøges om der er driftsomkostninger forbundet med løsningen. Ligeledes 
undersøges der, hvilke omkostninger der er på nuværende IT-løsning. Anders og Kirsten 

afklarer dette. 
 
Med baggrund i ovenstående etableres løsningen med hjælp fra specialist. 
 
Status: Der arbejdes fortsat på at finde løsning med hjælp fra specialist. Anders afklarer 
videre forløb med Carsten H. 
 

 
h. Gavebrev for 2022 – Kampagnen v/Kirsten Egelund Pedersen 

Orientering om antal tegnet gavebreve. 
Det er aftalt at det indkomne beløb skal benyttes til toiletter på banen. 
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Status: Der er modtaget 109 gavebreve, og indtægten er 25.850 kr. i modsætning til 
2021, hvor vi modtog 29.850 kr. i gavebreve. 

Der vil blive udarbejdet regnskab/oversigt som viser at de indsamlede beløb benyttes til 
de fastsatte formål. 

 
 

 
6. Status ifm. nedlæggelse af One Photo-galleriet v/Anders Quist 

Vi har ikke længere mulighed for at vise billedgalleri på vores hjemmeside. Der findes ikke et 
tilsvarende system (som One Photo) til en pris som vi kan betale. 
 

Bestyrelsen drøfter om vi skal have billeder liggende tilgængelig for alle eller om vi skal have 

dem gemt centralt som et fotoarkiv. 

 

INDSTILLING: 

Det indstilles at bestyrelsen træffer beslutning om at billederne fortsat skal være offentlig 

tilgængelig. Dog skal der væres særlig opmærksomhed på GDPR-reglerne. 

BESLUTNING: Vi ønsker fortsat at have billederne gemt. Billederne udgør en form for arkiv over 

historien om Brande Golfklub. Det er pt. altså ikke muligt at få hele arkivet gjort tilgængelig på 

hjemmesiden. Der søges stadig efter en løsning på at billederne skal være offentlig tilgængelig.  

Pt. undersøger Anders hvordan vi kan få gemt billederne enten på en lokal desk eller evt. på 

specifikt sted på en iCloud løsning.  

 
 

7. Café 19 - Driften henover vinterhalvåret v/Jette & Ivan 
Fra uge 43/44 sættes selvbetjening for fadøl i gang. 

Fadølsskranken sættes op ad muren ind mod mødelokalet i Café 19. Der skal være mulighed for 

at købe snacks sammen med fadøl. Betaling skal ske via MobilePay. TV-skærmen på væggen 

fjernes. 

Caféudvalget drøfter i løbet af november oplæg vedr. drift af Café 19 henover vinteren; Følgende 

punkter vil blive drøftet: Åbningstider, hvad skal produceres, serviceniveau, lokaleudlejning, 

bemanding mv. Oplægget fremsendes til bestyrelsen til drøftelse.  

 
INDSTILLING: 
Det indstilles at orientering fra Forretningsudvalget v. Jette og Ivan tages til efterretning. 

BESLUTNING: Orientering taget til efterretning. 

 

8. Medlemsmøde 2022 
Medlemsmødet er planlagt til tirsdag den 28. februar 2023 kl. 19-22. 

Bestyrelsen kommer hver især med forslag til emner til medlemsmødet. Forslag gennemgås og 

drøftes.  

 

INDSTILLING: 

Bestyrelsen skal på mødet drøfte emner, så der kan arbejdes med et program for mødet.  

BESLUTNING: 

Der drøftedes emner, og Anders laver oplæg til næste bestyrelsesmøde ud fra bl.a. 

o Hvordan ser fremtidens Brande Golfklub ud 
o Hvordan synliggør vi klubben med særlig fokus på rekruttering og fastholdelse 
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9. Generalforsamlingen 2023 skal planlægges 
a. Indkaldelsen skal gøres klar til offentliggørelse primo december 2022 

b. Valg til bestyrelsen. Følgende er på valg i 2023: Ivan Larsen, Carsten Holt, Preben 
Christensen og Kirsten Egelund Pedersen  

c. Valg af dirigent drøftes 
d. Skal der planlægges yderligere bestyrelsesmøder ift. at blive klar til afholdelse af 

generalforsamlingen? 
 
BESLUTNING: 
Anders klargør indkaldelsen og videresender til Ellen ift. hjemmesiden og til kontoret ift. opslag i 
klubben.  

 
Jette spørger Jens Møller, om han vil være dirigent. 
 
Der afholdes et ekstra bestyrelsesmøde (et web-møde) ift. klargøring af afholdelse af 
generalforsamlingen. 
 
 

10. Orientering fra formanden -fast punkt 
a. Medarbejders deltagelse i bestyrelsesmøder. 

Andreas Thune og HP inviteres til deltagelse i bestyrelsesmødet den 19. december 2022. 
b. Fritspilsordningerne Firkløver og MidtVest er tegnet for 2023 

Medlemskab kan købes ved henvendelse til kontoret. 
c. Levnedsmiddelkontrollen har aflagt besøg i Cafe19. 

d. Plan for aktiviteter i 2023 skal udarbejdes. Planen udarbejdes i november, hvor vi sikrer 
at turneringer fremgår sammen med de faste klubturneringer. 

e. Bestyrelsen skal planlægge møder med de faste udvalg som ønsker dette. 
f. Forslag om etablering af strøm til overnattende gæster der kommer i autocamper. 
g. Lejekontrakten mellem Fonden og Brande Golfklub udløber pr. 31.12.2023. Ny lejeaftale 

skal indgås i løbet af 2023. 
h. Kontingent for 2023 skal drøftes på bestyrelsesmødet den 19. december 2022. 

i. Der er fortsat ikke modtaget nyt ift. arbejdsskaden i 2021. 
j. Særlig fokus på stigende priser på f.eks. el og brændstof. 

k. Der er udarbejdet vejledning til ændringer af vores alarm og yderdøre. 
 
 
 

11. Orientering fra stående udvalg – fast punkt 

 
Rekruttering- og fastholdelsesudvalg: 
Orientering om status på udvalget og dets arbejde med nye tiltag omkring rekruttering og 
fastholdelse v/Kirsten. 
 
Der har været afholdt 2 møder vedrørende området, hvor en del synspunkter er diskuteret. 

Gruppen vil gerne have bestyrelsens synspunkter for området, så indsatsen bliver mere 
målrettet. 
 
Gruppen efterlyser derfor en strategi fra bestyrelsen – hvor skal vi hen? 
- Udvikling af medlemstal, indsatsområder, PR, SPIL med dag, aktiviteter over vinteren og 

mange andre områder. 
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For at blive klar til den kommende sæson, er ønsket at få nogle pejlemærker udstukket i år.  

 

 

 
Turneringsudvalget v/Kim Eriksen: 
Vi har i 2022 afholdt 8 åbne turneringer (inkl. andematch og gløgg match, som først afholdes 

sidst i oktober og sidst i november) hertil kommer Pink Cup som blev afholdt af Ladies Section. 
Derudover afholdes en lukket evaluerings turnering for frivillige. 
 
To turneringer er blevet aflyst (Brande Open – manglende tid til planlægning og Albani – 
manglende tilmeldinger).  

Sponsorudvalget vil sammen med turneringsudvalget gennemgå planen for at drøfte antallet af 

turneringer i 2023.  
 
Vedr. Klubmesterskaberne, så var der lidt flere deltager end forrige år. Det med uofficielt 
mesterskab skal vi være bedre til at kommunikerer ud, så vi sikrer at flere er med og at alle er 
klar over hvordan det afholdes.  
 
Sponsorudvalget v/Kim og Jette: 

Arbejdet med at tegne sponsorater for 2023 starter nu. 
Der er fortsat behov for at finde et medlem til udvalget eller anden løsning for at der kan ydes 
hjælp med at tage kontakt og tegne sponsorater. 
 
Umiddelbart forventes at vi kan fastholde sponsorindtægterne i 2023 på omkring de 225.000 kr.   
 
Frivillighedsgrupperne v/Kirsten Egelund Pedersen 

Status på arbejdet i frivillighedsgrupperne: 

 
Rengøring mødes ca. 1 gang månedlig. Der møder 6-8 pers. op hver gang og det går tjept. 
Vinduespolering sker efter behov. 
 
Området omkring klubhuset – Der bliver støvsuget jævnligt for blade, fejet trappen mm. Vandet 

blomster/planter – og andet forefaldende arbejde her. 
 
Greenteam mødes efter behov. Der trimmes omkring træer mm efter behov. 
 
Boldopsamling kører ikke optimalt – der ønskes flere bolde, så der ikke behøver at ske daglig 
indsamling. 
 

Bunkerteam kører en gang ugentlig. 
 
Der er sat nye afskærmninger op ved hullerne 4 og 14 + repareret trappen v/hul 8. 
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Derudover har vi flere medlemmer, der hjælper med forskellige ad hoc-opgaver. 
 

Baneudvalget v/Anders Quist 

Status på arbejdet i baneudvalget. 

Der afholdes jævnligt møder hvor driften af koordineres og planlægges.  

 

Derudover arbejdes der med forskellige forbedringer/ændringer på banen. Desværre har vi igen 

udfordringer med svamp på greens. 

Pt. gennemgås hvert enkelt hul med særlig fokus på omlægning af nogen af bunkerne. 

 

Eliten/danmarksturneringen og regiongolf v/Carsten Holt 

Status for 2022 

Intet nyt grundet afbud fra Carsten. 

 

Baneservice v/Kim Eriksen 

Status for 2022. 

Baneservice hverdag.  

Iflg. Bent Andersen kører det godt og alle fortsætter i den kommende sæson. 

Baneservice weekend. 

Iflg. Christian Mygh har der været udfordringer med at der nogle gange ikke er blevet kørt på 

grund af udeblivelse uden afbud. Der følges op på disse udfordringer. 

 

Junior v/Carsten Holt 

Status på arbejdet med Juniorerne og Brandslangerne i 2022. 

Intet nyt grundet afbud fra Carsten. 

 

Begynderudvalget v/Kirsten Egelund Pedersen 

Status for arbejdet i begynderudvalget for 2022. 

Der er begyndt 34 prøvemedlemmer i år. Der er fortsat 14 prøvemedlemmer, de øvrige 20 

medlemmer er blevet fuldtidsmedlemmer. 

 

Seniorudvalget v/Carsten Holt 
Status fra seniorerne 2022. 
Intet nyt grundet afbud fra Carsten. 
 
 
Ladies Section v/Kirsten Egelund Pedersen 

Status fra Ladies Section 2022 
Der har været afholdt generalforsamling. Bestyrelsen fortsætter. Der har været en smule 
faldende fremmøde. Det er blevet besluttet at stoppe med samarbejdet med Gyttegård, da vi er 
for dårlige til at møde frem, når der er match mod samarbejdsklubberne. Ja, og så vandt vi jo 
over Mens Section i år.  
 

 

Mens Section v/Anders Quist 
Status fra Mens Section 2022. 
Der kommer nyt ifm. evalueringsmatchen. 
 
 
 

12. Evt. 

 
Aktivitetskalenderne for 2023 

I november udarbejdes aktivitetskalenderen for 2023. Til dette planlægningsmøde inviteres klub i 

klub formændene samt formanden for Erhvervsklubben.  

 

Nye golfregler pr. januar 2023 

Iflg. Anders er der ikke meget nyt i reglerne. Regelbogen i papirudgaven udgår, så fremadrettet vil 
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de være at finde digitalt på en app.  

Anders Quist og Charles Gjørup er opmærksomme på om der skal afholdes information til 

medlemmerne. 

 

Rist ved direkte indgang til Café 19 fra terrassen 

Det undersøges om det er muligt at etablere en rist eller lignende ved døren der går fra terrassen og 

direkte ind i Caféen. Formålet er at forhindre at der slæbes snavs direkte ind i Caféen. 


